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ÚVOd
Milí Zéesáci,

čas letí a Zeměpisná společnost slaví už 70 let od svého založení. Za tu dobu se toho mnoho změnilo, naše 
skupina ale přesto pokračuje dál ve své pestré činnosti a píše stále nové řádky své historie. Během uplynulých pěti 
let jsme poznali další nová místa, zažili nespočet zážitků a strávili spoustu krásných dní v přírodě. Přivítali jsme 
mezi sebe nové děti i členy kolektivu vedoucích. Bylo by škoda si tyto roky ještě jednou nepřipomenout. Proto se 
Vám, stejně jako na každém výročí, dostává do ruky nový sborník, který uplynulé období mapuje. Ponořte se do 
jeho stránek a nechte se provést příběhy všech čtyř oddílů i celé Zéesky.

Nebyly to pro nás snadné roky, právě naopak. Museli jsme se během nich vypořádat s řadou nečekaných kom-
plikací, s kterými jsme doposud neměli žádné zkušenosti. Problémy se statikou budovy Lužánek, kvůli kterým jsme 
několikrát museli přestěhovat naši klubovnu, i dlouhodobé přerušení činnosti způsobené pandemií koronaviru, 
představovaly výzvy, s nimiž se předchozí generace Zéesáků nesetkaly. I přesto jsme všechny problémy dokázali 
ustát a posílení novými zkušenostmi jsme nakonec dokráčeli až k oslavám sedmdesátého výročí.
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ZS „PCV“ V KOSTCE
Vedení Zs

2018/2019 2019/2020 2020/2021 2021/2022 2022/2023

Vedoucí ZS Lucie „Štefka“ 
Štefanová

Lucie „Štefka“ 
Štefanová

Lucie „Štefka“ 
Štefanová

Lucie „Štefka“ Štefano-
vá / Matouš Procházka

Matouš 
Procházka

Hospodář ZS Jan Kačer Jan Kačer Jan Kačer Jan Kačer Jan Kačer / 
Martin Vašek

vEdOucí OddíLů
2018/2019 2019/2020 2020/2021 2021/2022 2022/2023

1. oddíl 
Života v přírodě

Jan „Johny“ 
Švábenský

Zuzana 
Urbanová

Zuzana Urbanová Markéta „Makyša“ 
Rokytová

Markéta „Makyša“ 
Rokytová

2. oddíl 
Ochrany přírody

Matouš 
Procházka

Vojtěch 
„Karel“ Hynšt

Vojtěch „Karel“ Hynšt Vojtěch „Karel“ 
Hynšt

Vojtěch „Karel“ 
Hynšt

3. oddíl 
Kulturní historie

Barbora 
Klimentová

Barbora 
Klimentová

Barbora Klimentová / 
Tobias „Lachtan“ Filouš

Tobias „Lachtan“ 
Filouš

Tobias „Lachtan“ 
Filouš

4. oddíl 
Lesní moudrosti

František 
Urban

František 
Urban

František Urban František Urban František Urban
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2018/2019 2019/2020 2020/2021 2021/2022 2022/2023

Další členové 
Vedení ZS

Kateřina 
Mittnerová

Kateřina 
Mittnerová

Kateřina 
Mittnerová

Kateřina 
Mittnerová

Kv – KOLEKTIv vEdOucích

2018/2019 2019/2020 2020/2021 2021/2022 2022/2023

1. oddíl
Života v přírodě

Vojtěch „Vlasáč“ 
Švábenský,
Markéta 
„Makyša“ 
Rokytová,
Zuzana 
Urbanová,
Ondřej Brýdl

Jan „Johny“ 
Švábenský,
Vojtěch „Vlasáč“ 
Švábenský, 
Markéta 
„Makyša“ 
Rokytová,
Ondřej Brýdl,
Josef Racek

Jan „Johny“ 
Švábenský,
Vojtěch „Vlasáč“ 
Švábenský, 
Markéta 
„Makyša“ 
Rokytová,
Ondřej Brýdl

Zuzana 
Urbanová,
Jan „Johny“ 
Švábenský,
Ondřej Brýdl,
Bruno Zoubek

Jan „Johny“ 
Švábenský,
Ondřej Brýdl,
Bruno Zoubek,
Nikol Vuová
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2. oddíl
Ochrany přírody

Lucie „Štefka“ 
Štefanová,
Ondřej „Jusťa“ 
Hynšt,
David „Dave“ 
Hotárek,
Ondřej Fadrhonc,
Anna Štefanová,
Vojtěch „Karel“ 
Hynšt,
Marie Nešporová

Matouš 
Procházka,
Lucie „Štefka“ 
Štefanová,
Ondřej „Jusťa“ 
Hynšt,
David „Dave“ 
Hotárek,
Ondřej Fadrhonc,
Anna Štefanová,
Marie Nešporová

Matouš 
Procházka,
Lucie „Štefka“ 
Štefanová,
Ondřej „Jusťa“ 
Hynšt,
David „Dave“ 
Hotárek,
Ondřej Fadrhonc,
Anna Štefanová,
Marie Nešporová,
Adam Krátký

Matouš 
Procházka,
David „Dave“ 
Hotárek,
Anna Štefanová,
Marie 
Nešporová,
Adam Krátký

Matouš 
Procházka,
David „Dave“ 
Hotárek,
Anna Štefanová,
Marie 
Nešporová,
Adam Krátký,
Matěj Kříž,
Barbora Krátká

3. oddíl
Kulturní historie

Martin Vašek,
Jiří „Drak“ 
Mičánek,
Vít Havel,
Anna Stratilová,
Richard Musil,
Tobias „Lachtan“ 
Filouš,
Kateřina 
Mrázková

Martin Vašek,
Jiří „Drak“ 
Mičánek,
Vít Havel,
Anna Stratilová,
Richard Musil,
Tobias „Lachtan“ 
Filouš,
Kateřina 
Mrázková 

Barbora 
Klimentová,
Martin Vašek,
Jiří „Drak“ 
Mičánek,
Richard Musil,
Kateřina 
Mrázková

Barbora 
Klimentová,
Martin Vašek,
Richard Musil,
Kateřina 
Mrázková,
Zuzana Šefčíková

Barbora 
Klimentová, 
Martin Vašek,
Richard Musil,
Kateřina 
Mrázková,
Zuzana 
Šefčíková,
Anna Mackula,
Marie Ševelová
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4. oddíl
Lesní moudrosti

Tereza 
Janíčková, 
Kateřina 
Mittnerová,
Magdalena 
Mitáčková

Tereza 
Janíčková, 
Kateřina 
Mittnerová,
Magdalena 
Mitáčková,
Pavel Krbušek,
Michal Froňk

Tereza 
Janíčková, 
Kateřina 
Mittnerová,
Magdalena 
Mitáčková,
Pavel Krbušek,
Michal Froňk,
Lenka „Lele“ 
Urbanová

Kateřina 
Mittnerová,
Magdalena 
Mitáčková,
Pavel Krbušek,
Michal Froňk,
Lenka „Lele“ 
Urbanová,
Jan „Hřebík“ 
Pospíšil

Kateřina 
Mittnerová,
Pavel Krbušek,
Michal Froňk,
Jan „Hřebík“ 
Pospíšil

Technik ZS Pavel „Kobo“ 
Tříska

Pavel „Kobo“ 
Tříska

Pavel „Kobo“ 
Tříska

Pavel „Kobo“ 
Tříska

Pavel „Kobo“ 
Tříska
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POchOdy a ExPEdIcE

2018/2019 2019/2020 2020/2021 2021/2022 2022/2023

Podzimní 
pochod

Beroun Adršpach x (covid-19) Holešov Čeperka

Zimní expedice 64. 
Červenohorské 
sedlo

65. Čenkovice x (covid-19) 66. Deštné v 
Orlických horách

67. Dolní Morava

Jarní pochod Svratka x (covid-19) x (covid-19) Ostrava Žďár nad 
Sázavou

Květnový 
pochod

Snovídky x (covid-19) x (covid-19) Terezín u 
Kunžaku

Skryje

Letní expedice 67. Lipnice 68. Stráž pod 
Ralskem

69. Hynčice nad 
Moravou

70. Žerůtky 71. Nový 
Hrozenkov

Celoexpediční 
hra

Pustina Z pohádky do 
pohádky

Leviatan Divoký západ FBI
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rada ZS
2018/2019 2019/2020 2020/2021 2021/2022 2022/2023

Předseda ZS Pavel Krbušek Zuzana Šefčíková Zuzana Šefčíková Eliška Stratilová Richard Zoubek

Kronikář Ema Stögerová Ema Stögerová Ema Stögerová Ema Stögerová Thea Kuklínková

Praporečník Adam Krátký Adam Krátký Adam Krátký Matěj Kříž Jan Odermatt

Předseda
1. oddílu

Bruno Zoubek Bruno Zoubek Bruno Zoubek Richard Zoubek Klára Buličková

Předseda
2. oddílu

Barbora Krátká Barbora Krátká Barbora Krátká Barbora Krátká Anna Křížová

Předseda
3. oddílu

Alex Liška Alex Liška Alex Liška Marie Ševelová Veronika 
Moravanská

Předseda
4. oddílu

Lenka „Lele“ 
Urbanová

Lenka „Lele“ 
Urbanová

Lenka „Lele“ 
Urbanová

Zuzana 
Tillingerová

Kateřina 
Komzáková

Vedoucí Rady 
ZS

František Urban Markéta 
„Makyša“ 
Rokytová

Markéta 
„Makyša“ 
Rokytová

Matouš 
Procházka

Tobias „Lachtan“ 
Filouš
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OddÍLY

1. OddíL ŽIvOTa v PřírOdĚ
Posledních pět let bylo pro první oddíl obdobím plným změn. Ve školním roce 2018/19 jsme nadále pokračovali 
v pravidelných schůzkách, které jsme si občas ozvláštnili bruslením nebo schůzkou v ZOO. Největší změna tohoto 
roku přišla na konci 67. letní expedice Lipnice. Na konci expedice plné nočních pochodů, koupání a jiných dobro-
družství předal John vedení oddílu Zuzce a do KV nám přibyl Pepa. V oddíle už vyrostly starší děti, a tak pro ně na 
začátku školního roku 2019/20 připravilo oddílové KV společně s pomocníky z ostatních oddílů zážitkovou akci Za 
ostnatým drátem, situovanou do Československa v 50. letech 20. století. Akce byla velkým zážitkem pro děti i pro 
KV, a také byla bohužel na dlouhou dobu akcí poslední. Covid se nevyhnul ani nám, a tak jsme na větší část roku 
2020 byli nuceni zrušit schůzky a výpravy. V době, kdy byla karanténa uvolněnější jsme stihli aspoň koloběžkový 
výlet a 68. letní expedici Stráž pod Ralskem. Expedice to byla pochodová, proto jsme při našich toulkách po okolí 
zažili spoustu příhod. Viděli jsme Pravčickou bránu, prošli jsme si Máchův kraj, a dokonce jsme i hledali poklad, 
který jsme nakonec bohužel nenašli.

Po začátku nového školního roku nás stále provázel lockdown, ale postupně jsme se mohli začít opět scházet 
na schůzkách, a i na Vánočním výletě. Rok 2021 se nesl ve stejném duchu, Vedení nám ale přichystalo dvě hry po 
městě. K obnovení schůzek došlo až v květnu a na jiném místě než doposud – v naší nové náhradní klubovně na 
Solniční. Do konce školního roku jsme stihli vyrazit na výlet a na Vodu ZS a naštěstí jsme se opět sešli na 69. letní 
expedici v Hynčicích na Moravě. Na konci Letní expedice opět přišla změna – Zuzka předala oddíl Makyše, která ho 
vede doposud a taky nám po delší době přibyl nový instruktor – Bruno.
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V dalším školním roce nám přibyla spousta nových mladších dětí – většinou dětí bývalých Zéesáků. Celým ro-
kem nás provázela celoroční hra na motivy Divokého západu, kterou si pro nás připravil John. S přispěním nových 
členů nás na výpravách, pochodech i schůzkách rázem bylo znatelně víc. 66. zimní expedice Deštné v Orlických 
horách se našich dětí dokonce zúčastnilo nejvíc ze všech oddílů. Ve školním roce 2021/22 jsme také uspořádali 
Minimovou výpravu, prožili dobrodružný Jarní pochod v Ostravě, netradiční Květnový pochod a Vodu ZS. Na Letní 
expedici v Žerůtkách jsme rázem měli spoustu mladších dětí a o zážitky také nouze nebyla – starší děti se v prvním 
týdnu zúčastnily zajímavého zážitkového programu, na pochodech jsme prošli velkou část NP Podyjí, hodně se 
koupali a prožili spoustu dobrodružství. Navíc nám do oddílového KV přibyla Nikča, takže nás bylo na přípravu 
schůzek a akcí o něco víc. Pomáhaly nám už i starší děti.

Další školní rok jsme se nadále scházeli v klubovně na Solniční, hráli jsme celoroční hru Port Royale, opět 
nachystanou Johnem, a účastnili jsme se společných i oddílových akcí. Začátkem roku 2023 proběhla Zimní expe-
dice, kterou vedli Bruno a Makyša, v hojném počtu jsme se zúčastnili Jarního i Květnového pochodu a rok ukončili 
Závěrečnou výpravou v Holštějně. 71. letní expedice Nový Hrozenkov nám přinesla kromě zážitků z pochodů i další 
přírůstky do oddílového KV – Ríšu a Martina.  

2. OddíL OchraNy PřírOdy
Druhý oddíl začal školní rok 2018/2019 v hojném počtu 24 členů pod vedením Matouše, který v roli 
oddílového vedoucího pokračoval už pátým rokem. Protože nám během předchozích let přibyla řada nových in-
struktorů, zaměřili jsme se hlavně na jejich vzdělávání a získávání nových dovedností potřebných pro práci v oddíle. 
V tomto školním roce jsme také poprvé jeli na Ledovou akci do zahraničí, a to konkrétně na Ledovou Bratislavu. 
Kromě toho oddíly čekaly i další změny. Na Letní expedici získal Adam hodnost Vlastivědce a Vojta se stal novým 
vedoucím oddílu.



15

Školní rok 2019/2020 začal Zářijovou výpravou do safari ve Dvoře Králové nad Labem, kam se s námi podívali 
i někteří bývalí členové z řad instruktorů. V lednu jsme navštívili Ledovou Prahu a začátkem března jsme uspořádali 
i Minimovou výpravu. Pak nám bohužel klacky pod nohy hodila pandemie a my museli veškerou činnost přerušit. 
Naštěstí nám pozdější rozvolnění opatření dovolilo uspořádat alespoň výletek a společně s celou Zeměpisnou 
společností vyrazit také na vodu na řeku Moravu. Na Letní expedici přibyl do našich řad nový instruktor Adam.

Pandemie začala pomalu ale jistě na oddíl působit, což bylo vidět převážně na počtu dětí. Ve školním roce 
2020/2021 se situace moc nezlepšovala. Vzhledem k přísným opatřením byla činnost velmi obtížně proveditelná 
a po velkou část roku úplně zakázaná. Krom několika výletků jsme museli všechny akce bohužel zrušit. V létě jsme 
alespoň rozšířili své řady o dva nové Vlastivědce, Barču a Matěje.

Po tomto roce se plně projevily následky pandemie a v novém školním roce 2021/22 jsme se sešli pouze 
v počtu 13 členů. Prořídly jak řady dětí, tak instruktorů – rozloučili se s námi Lucka, Ondra H. a Ondra F. Problé-
mová byla také účast na akcích, kam jsme většinou jezdili ve velmi malém počtu a některé akce museli i rušit. To 
nám ale nesebralo vítr z plachet a my znovu obnovili akci jménem Vlečka, kde čistíme českou přírodu, a na Letní 
expedici jsme zopakovali jeden z našich starých nápadů a rozhodli se opět pro cyklopochod do Vídně. Také se zde 
řady našich instruktorů rozrostly o Matěje s Barčou a Honza si splnil minima Vlastivědce.

Ve školním roce 2022/2023 byla naše priorita jasná, a to nabrat do oddílu nové děti. To se nám částečně po-
vedlo a oddíl se rozrostl o 6 nových členů. Činnost oddílu se už naplno vrátila zpět do doby před pandemií, bohužel 
nás ale pořád trápila slabá účast. Na poslední Letní expedici přišly další změny. Honza se stal instruktorem a Anička 
získala hodnost Vlastivědce. Oddíl také po Vojtovi převzal staronový vedoucí Alda, který společně s ostatními 
instruktory bude usilovat o navrácení oddílu do starých kolejí.
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3. OddíL KuLTurNí hISTOrIE
Posledních pět let bylo pro oddíl Kulturní historie poměrně obtížných. Potýkali jsme se s řadou kom-
plikací, jak už s nuceným omezeným činnosti, tak i velkými změnami. 

Začátkem roku 2018 jsme si uvědomili, jakou věkovou mezeru máme mezi staršími dětmi v oddíle a instruk-
tory, a proto jsme začali nabírat mladší děti, abychom zabránili opakování podobné situace do budoucna. V této 
době rovněž kolektiv vedoucích rozšířila Kačka, která s činností oddílu pomáhá dodnes. V roli vedoucího již třetí 
rok pokračovala Barča, s přípravou schůzek i akcí jí pomáhali čerství instruktoři Lachtan, Ríša a Kačka. Kromě 
přesunu klubovny se ve dvou letech v oddíle nic dalšího zásadního nezměnilo. Program na akce jsme se snažili 
koncipovat více zážitkově a taky jsme dbali na to, že náš oddíl má i mladší děti. Mezi velmi povedené akce tohoto 
období patřila určitě Zářijová výprava, na které jsme navštívili Safari park ve Dvoře Králové, Předsněm, kde jsme 
změřili svoje síly v lasergame, Výlet na kolech a v neposlední řadě také akce Ledová města, na kterých jsme 
postupně navštívili Prahu a Plzeň. 

Začátkem roku 2020 vypukla pandemie covidu-19. V té době by ještě nikdo neřekl, že bude trvat celé dva 
roky! Během následujících dvou let se nám proto podařilo uskutečnit akce jen zřídka, a to ještě za velmi přísných 
podmínek. Schůzky probíhaly zprvu normálně, až v době lockdownu musel náš oddíl přejít na online schůzky, se 
kterými nikdo z nás neměl žádné zkušenosti. Online prostředí způsobilo to, že nejmladší členové oddílu se postup-
ně přestali zúčastňovat – s těmito následky se vypořádává oddíl Kulturní historie dodnes. Koncem roku 2020 přišla 
další zásadní změna, kdy naše vedoucí Barča čekala miminko a potřebovala předat oddíl. Funkci dostal Lachtan, 
jemuž se podařilo i přes málo zkušeností vést oddíl až do současnosti.

V polovině roku 2021 náš oddíl mohl částečně obnovit činnost, avšak jen za přísných pandemických opatření. 
V oddíle postupně přestali aktivně fungovat zkušení instruktoři, jak Drak, Šimon a Kačka, kteří odjeli studovat nebo 
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pracovat do Prahy, tak Anička a Vítek. Na chodu oddílu se aktivně účastnili Lachtan, Ríša a částečně jim pomáhali 
Barča, Martin a na dálku Kačka. Další zásadní změnou byl opětovný přesun klubovny, tentokrát na Solniční ulici 
do centra Brna. 

V roce 2022 se plno členů našeho oddílu stalo novými instruktory a postupně začali pomáhat se schůzkami 
a akcemi. Oddíl se v nejbližší době pokouší do svých řad nabrat nové mladé tváře. Nyní se jíž vrátil do klasické čin-
nosti a opět se všichni členové můžou těšit na plno zážitků a dobrodružství, které společně zažijí. Oddílové činnosti 
se v současnosti aktivně účastní 12 dětí a 7 instruktorů. 

4. OddíL LESNí MOudrOSTI
Podobně jako celá Zéeska se i čtvrtý oddíl v uplynulých pěti letech musel vypořádat s řadou neče-
kaných komplikací. Na dlouhou dobu přerušila naši činnost pandemie koronaviru, zároveň jsme řešili opakované 
stěhování klubovny. Se všemi problémy jsme si však dokázali poradit a do jisté míry nás i posílily, neboť jsme díky 
nim získali cenné zkušenosti. Navzdory nepříznivým okolnostem zažíval čtvrtý oddíl v uplynulých pěti letech úspěš-
né období bez výraznějších výkyvů. V čele oddílu stál po celou dobu Franta, pod jehož vedením se oddíl plynule 
vyvíjel až do dnešní podoby. S vedením oddílu Frantovi pomáhaly v prvních letech instruktorky Káťa, Terka a Majda.

Po Letní expedici na Aueršperku vykročil náš oddíl do nového školního roku 2018/19, provázeného celoroční 
hrou Cesta kolem světa. Každá schůzka byla tematicky motivovaná návštěvou jiné země a malí cestovatelé postup-
ně získávali jízdenky na další putování. V oddíle pokračovala spousta mladších dětí, které mezi nás přišly minulý 
rok, k tomu mezi nás přišlo i pár dalších nových členů, a tak nás na schůzkách často bylo přes dvacet!

Povedený rok uzavřela Letní expedice Lipnice, na které se novými instruktory stali Pája a Michal. Tyto posily 
v KV byly velmi vítané, neboť na podzim Franta odjel na půl roku na Erasmus do Estonska. V roli oddílového vedou-
cího ho během této doby úspěšně zastoupila Káťa, kterou účast ve Vedení ZS k vlastnímu překvapení natolik zaujala, 



18

že se po Frantově návratu domluvili, že nadále zůstanou členy Vedení ZS oba. Situace, kdy má jeden oddíl ve Vedení 
dva členy, vůbec není obvyklá, ale velmi se nám osvědčila a rychle se ukázalo, že má pro oddíl ohromnou spoustu 
výhod. Díky společné účasti na Vedeních se vzájemná spolupráce Franty s Káťou posunula na novou úroveň a nepo-
chybně byla tím hlavním důvodem, proč čtvrtý oddíl dokázal proplout náročným pětiletým obdobím tak hladce. Oba 
si takhle mohli mnohem lépe rozdělit úkoly nebo se navzájem zastoupit v časově náročnějších obdobích. Od té doby 
tento model jednoznačně doporučují i ostatním oddílům, byť žádný se zatím stejnou cestou nevydal.

Po Frantově návratu z Estonska odstartovala půlroční hra Pustý ostrov, kterou však už po pár schůzkách za-
stavila propukající pandemie koronaviru. V následujícím roce a půl jsme se tuto hru ještě několikrát pokusili zahájit 
nanovo (když zrovna mohly být schůzky), avšak vždy nás potkalo jen další přerušení. Pořádného pokračování 
činnosti se tak oddíl dočkal až v létě na pochodové Letní expedici ve Stráži pod Ralskem. Tam jsme si se starší-
mi troufli na například na akční přechod národního parku České Švýcarsko se spoustou nachozených kilometrů 
a brzkými snídaněmi na skalních vyhlídkách. Kolektiv vedoucích zde rozšířila Lele a o rok později, na Letní expedici 
v Hynčicích nad Moravou, se instruktorem stal také Hřebík. A tak nás na přípravu schůzek i akcí hned bylo zase víc.

Pro následující školní rok Franta s Káťou naplánovali řadu netradičních schůzek, na kterých jsme vyrazili poznávat 
zajímavosti našeho města. Poloha nové klubovny přímo v centru tomu přímo nahrávala. Podívali jsme se například 
na věže Staré radnice a Petrova, do kostnice u sv. Jakuba nebo Janáčkova divadla. Pestrý program obohatily také ne-
tradiční aktivity jako návštěva lanového centra nebo úniková hra. Ačkoliv v KV postupně skončily Terka, Majda a Lele, 
starší děti už začínaly připravovat své první schůzky a fungování oddílu tak mělo správný vývoj a spád.

Po zatím poslední expedici, která se konala v Novém Hrozenkově, přišla po šesti letech Frantova vedení změna. 
Dlouholetý oddílový vedoucí dokončil studium a chystal se na nějakou dobu vyrazit poznávat svět. Vedení oddílu po něm 
plynule převzala Káťa s pomocí nadějného instruktora Hřebíka. Díky Kátinu několikaletému fungování ve Vedení ZS je jisté, 
že oddílová činnost bude dál pokračovat správným směrem k dalším povedeným rokům, novým příběhům a zážitkům. 
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SPOLEČNÉ AKCE
Zéesácký rok si snad ani nejde představit bez společných vícedenních akcí. Právě na nich zažíváme nejvíce zážit-
ků, trávíme celé dny venku v přírodě a objevujeme nová místa. Tradiční tři pochody a dvě expedice nás provázejí 
každým rokem. Na konci října, o podzimních prázdninách, vyrážíme na Podzimní pochod, který bývá buď celý 
společný nebo po oddílech s poslední společnou nocí. Jarní prázdniny pro nás zase znamenají Zimní expedici – tý-
den plný lyžování nebo snowboardování na zasněžených horských svazích. Když se v kalendáři objeví Velikonoce, 
Zéeska se chystá na Jarní pochod a na začátku května zase na pochod Květnový. Na této akci poprvé spíme pod 
stany a nechybí zde první táborový oheň roku. Celoroční činnost je završena Letní expedicí, na kterou starší děti 
jezdí na tři týdny a mladší na dva. V posledních letech se uchytilo pravidelné střídání dvou stanových a jedné po-
chodové expedice – každý z těchto konceptů je úplně jiný a umožňuje nám prožít jiné zážitky.

Vedle tradičních společných akcí se pokaždé koná mnoho dalších. Každý druhý rok vyrážíme v červnu na vodu 
splout na kánoích některou řeku. Členové KV si můžou vyzkoušet posunout své hranice na zážitkových akcích jako 
jsou Zimní přechod nebo Padesátka. A v průběhu roku nemůžou chybět ani oddílové výpravy a výlety, které pestrou 
celoroční činnost Zéesky doplňují.

Následující kapitola sborníku popisuje všechny společné akce za uplynulých 5 let. Jejich seznam je místy 
děravý, neboť pandemie koronaviru nás donutila zrušit několik pochodů i jednu Zimní expedici, přesto jsme toho 
stihli zažít a vidět spoustu. Podobně jako v minulém sborníku, i tentokrát jsou autory textů ve většině případů ti, kdo 
pro nás dané akce nachystali a vedli.
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POdZIMNí POchOdy

PodZimní Pochod 2018 – Beroun
Markéta „Makyša“ Rokytová, Jan Kačer

Na Podzimní pochod jsme v roce 2018 vyrazili netradičně – celá Zéeska společně. Tedy, úplně netradiční to nebylo, 
Podzimní pochod totiž nesl název „Z Ameriky na Karlštejn II“, jelikož jsme na stejném místě byli už v roce 2009. 
To už si ale pamatovali jen ti nejstarší z nás. Během pobytu v Domě dětí a mládeže v Berouně jsme toho stihli 
opravdu hodně. Podívali jsme se například do lomů Malá a Velká Amerika, kde nás čekala prohlídka s návštěvou 
nechvalně známé Hagenovy štoly a odvážnější z nás se zde pokusili Hagena i přivolat. Po večerním promítání 
filmu Noc na Karlštejně jsme se další den vydali na známý hrad. Nakonec jsme si udělali výlet i do Koněpruských 
jeskyní. Zajímavým večerním programem bylo vytváření výročních tašek na nadcházející 65. výročí Zeměpisné 
společnosti. Domů jsme se z neobvykle vzdálené lokace Podzimního pochodu vrátili všichni ve zdraví a snad i bez 
prokletí Hanse Hagena. 

PodZimní Pochod 2019 – AdršPAch
Richard Musil, Vojtěch „Karel“ Hynšt

Další rok jsme na Podzimní pochod vyrazili vlakem do Adršpachu. Po cestě nastaly hned při prvním přestupu 
komplikace a my se nevešli do vlaku. Naštěstí nám průvodčí stopnul projíždějící rychlík a díky tomu jsme nakonec 
byli v Teplicích nad Metují ještě dřív, než byl původní plán. Protože jsme měli jen pár dní a nabitý program, tak jsme 
hned první den vyrazili do Adršpašských skal cestou přes Vlčí rokli. Zde jsme se rozdělili na oddíly a prošli si celé 
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skalní město. Viděli jsme Velký i Malý Adršpašský vodopád, skalní věže Milence nebo Starostu se Starostovou, 
a nakonec jsme se i projeli na lodičkách po Adršpašském jezeře. Druhý den se nesl v historickém duchu, protože 
naše cesta vedla do okolí Náchoda, kde jsme prozkoumali několik pevností původního opevnění z doby před dru-
hou světovou válkou. Během zbývajících dnů jsme se podívali do skalního bludiště na kopci Ostaš, na rozhlednu 
Čáp a skalní hrad Bischofstein. Důvodem těchto cest byl hon za pokladem bývalého majitele teplického zámku, 
pana Alfréda.

PodZimní Pochod 2020
V roce 2020 se Podzimní pochod nekonal z důvodu pandemie covidu-19.

PodZimní Pochod 2021 – holešoV
Kateřina Mrázková

Tento Podzimní pochod byl rozdělený na oddílovou a společnou část. Na oddílových částech jsme se podívali 
například do Zlína, zoologické zahrady Lešná nebo do Hostýnských vrchů, společná část se odehrála v Holešově 
nedaleko Kroměříže. Program se nesl v duchu velké detektivky pod velením světoznámého detektiva Fiškulína 
Záhady. Detektiv Záhada se obrátil na naše děti, aby mu pomohly vyřešit jeden z nejkurioznějších případů jeho 
kariéry: z kroměřížské zámecké obrazárny se ztratil cenný obraz. Fiškulín Záhada přerozdělil všechny do několika 
úderných týmů, které měly případu přijít na zoubek. Po prohlídce místa činu, tedy zámku v Kroměříži, detektivové 
shromáždili informace, rozmístěné po celém městě. Po večerním probrání všech možných scénářů byl odhalen 
pachatel a obraz byl zachráněn.
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PODZimní POCHOD 2022 – ČePeRKa
Michal Froňk

V roce 2022 jsme se na Podzimní pochod vydali do okolí Pardubic a Hradce Králové – do malebné vesnice zvané 
Čeperka, která se nachází přesně uprostřed mezi oběma městy. Každý oddíl si tak mohl vybrat, které z nich v rámci 
oddílové části pochodu prozkoumá. Zatímco první, druhý i čtvrtý oddíl objevovaly krásy Hradce Králové, například 
historické centrum nebo obří akvárium, třetí oddíl zamířil do Pardubic, kde navštívil renesanční zámek a muzeum 
perníku. Poslední večer jsme se všichni potkali ve škole v Čeperce na společný večerní program a v neděli jsme 
po úklidu školy vyrazili na cestu zpět domů.
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ZIMNí ExPEdIcE

64. ZeX ČeRVenOHORSKé SeDLO 2019
Zuzana Urbanová

Na 64. zimní expedici jsme se vydali do samého srdce Jeseníků, na Červenohorské sedlo. To nás od samého 
počátku přivítalo závějemi sněhu, které výborně dokreslovaly celoexpediční hru „Dobytí severní točny“. Dny jsme 
strávili neúnavným lyžováním a snowboardováním, které jsme kromě hry doplnili rovněž návštěvou místní základ-
ny horské služby. Ve středu, kdy se jako každý rok nelyžovalo, jsme se vypravili do Velkých Losin na návštěvu míst-
ní ruční papírny a zámeckého parku. Expediční hra ve čtvrtek večer vyvrcholila dobrodružnou cestou na sáňkách 
k severnímu pólu, kam všechny skupinky musely dopravit svoje vlajky. Třebaže úkol byl nesnadný, nakonec se 
s ním všichni výborně popasovali. V pátek jsme si tak s radostí mohli užít poslední lyžovací den, který nás odměnil 
blankytnou oblohou a skvělými sněhovými podmínkami.

65. ZeX ČenKOViCe 2020
Vojtěch „Karel“ Hynšt

Na 65. zimní expedici jsme se vydali do skiareálu v Čenkovicích, kde jsme se ubytovali v lyžařské chatě nedaleko 
sjezdovky. Naše skvělé kuchařské duo si zde i v opravdu malé kuchyňce počínalo skvěle a všem moc chutnalo. 
Počasí nám přálo a sníh na sjezdovkách vydržel i přes původní obavy celou expedici. Po prvních dvou dnech lyžo-
vání nás ve středu jako vždy čekal odpočinkový den, kdy jsme se místo na sjezdovku vydali na výlet na rozhlednu 
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na Suchém vrchu. Bohužel hustě sněžilo a nebylo nic vidět, ale náladu jsme si spravili aspoň obědem v teple. 
Večerní programy nás přenesly do Narnie, kde jsme společnými silami pomohli panu a paní Bobrovým, odlévali 
stopy magických zvířat, zachránili Edmunda, a nakonec jsme úspěšně porazili zlou čarodějnici. Celým týdnem nás 
provázel taky každodenní expediční tisk.

ZeX 2021
V roce 2021 se Zimní expedice nekonala z důvodu pandemie covidu-19.

66. ZeX DešTné V ORLiCKýCH HORáCH 2022
Richard Musil

Po nucené covidové pauze jsme v březnu 2022 konečně znovu vyrazili do hor na nějaké pořádné zimní radovánky. 
Zimní expedice se tento rok konala v Deštném v Orlických horách. Ubytováni jsme byli v malebné krajině asi dva 
kilometry od Deštného, což sice znamenalo, že jsme na sjezdovku museli jezdit skibusem, ale zároveň jsme si ka-
ždé ráno mohli sjet kratší sjezdovku přímo pod ubytováním, abychom se na skibus dostali. Lyžovačka byla skvělá, 
a i přes pozdní termín prázdnin jsme měli po celou dobu dostatek sněhu. A tak jsme si lyžování a jiných zimních 
aktivit mohli užít víc než dost. Tematicky byla expedice zasazena poměrně trefně – ocitli jsme se uprostřed poslední 
doby ledové. V nezkrocené zimní přírodě Orlických hor nebylo vůbec těžké si představit, jaké to lovci a sběrači 
tehdy měli. V průběhu expedice jsme se potýkali s mnoha nesnázemi, museli jsme například vystopovat nebez-
pečného šavlozubého tygra. Všichni členové naší tlupy naštěstí následný ukrutný souboj přežili. Týdenní pobyt pak 
završil úspěšný lov mamuta a s plnými žaludky a dostatkem zásob na přežití celé zimy jsme se spokojeně mohli 
vydat zpět do našich vytápěných domovů.
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67. ZeX dolní morAVA 2023
Markéta „Makyša“ Rokytová, Bruno Zoubek

Poslední Zimní expedice se konala na úpatí Králického Sněžníku – na Dolní Moravě. Naší základnou byla útulná 
chata Vilemína, kde jsme byli ubytovaní už před sedmi lety. Zde jsme strávili týden plný her, zábavy s kamarády, 
a především lyžování a snowboardování. Každý den jsme se přesunuli na nedaleký zasněžený svah, a tam jsme po 
skupinkách zlepšovali naše dovednosti. Ve středu jsme vyměnili lyžáky za pohorky a v rámci odpočinkového dne 
jsme vylezli na nedaleký vrchol Klepáč s rozhlednou. Celou expedicí nás provázela hra na téma Hledá se Nemo, 
kterého se nám nakonec poslední večer podařilo úspěšně vypátrat. A tak jsme se, spokojení a plní zážitků, mohli 
vydat na cestu zpět domů.
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ZIMNí PřEchOd
Autor článku: Káťa Mittnerová

Zimní přechod se stal za poslední roky další netradiční zážitkovou akcí pro členy KV. Koná se většinou v některém 
z únorových víkendů, kdy se vybavení sněžnicemi vydáváme pokořit vrcholky slovenských či rakouských hor. První 
Zimní přechod jsme absolvovali v roce 2020 na Malé Fatře, druhý v roce 2022 v rakouském pohoří Hochwechsel. 
Hlavním zážitkem je spaní venku v zasněžené krajině, a to buď ve sněžných záhrabech, v přístřešku z plachet nebo 
ve stanu. Celý víkend nám tak dělá společnost mráz a sníh, který nás obklopuje, jak přes den, tak i v noci. Členové 
KV si na této akci mohou vyzkoušet výstup z komfortní zóny a překonání mínusových teplot. Odměnou jsou pak 
nádherné výhledy na sněhem pokryté hory, ojedinělý zážitek a zkušenosti s chůzí na sněžnicích. Zimní přechod se 
tímto stal akcí odvážlivců, kteří mají rádi chození po horách a nebojí se ho ani ve sněhu a zimě!
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JarNí POchOdy

JArní Pochod 2019 – SVrAtkA
Magdalena Mitáčková

Pro Jarní pochod byl v roce 2019 poprvé vyzkoušen koncept rozdělení dětí na mladší a starší. Pro mladší byl při-
praven klidnější program a tři noci přespávání ve školách. Starší naopak čekaly dvě noci ve stanech a až poté spo-
lečná noc s mladšími. Pochod se konal na Vysočině v okolí města Svratka a tematicky byl motivovaný jako výstup 
na druhou nejvyšší horu světa K2. Starší děti byly rozděleny do dvou úderných týmů, které společně překonávaly 
různé strasti a úkoly, například musely získat povolení k výstupu, což vůbec nebylo snadné. V polovině cesty jsme 
se všichni potkali a společně navštívili Pohádkovou vesničku, kde jsme absolvovali komentovaný program od Kar-
kulky, Sněhurky a ježibaby Kadimůry. Děti si zde procvičily svoji znalost pohádek a bystřejší jedinci dostali i nějaké 
ty sladkosti. Poté se cesty starších s mladšími opět rozdělily. Během zážitkového nočního programu „zemětřesení“ 
museli starší uniknout do bezpečnějšího nižšího tábora za mladšími. Následný závěr akce už probíhal společně, a 
nakonec jsme se všichni dostali až na vrchol hory.

JArní Pochod 2020
V roce 2020 se Jarní pochod nekonal z důvodu pandemie covidu-19.

JArní Pochod 2021
V roce 2021 se Jarní pochod nekonal z důvodu pandemie covidu-19.



32

JArní Pochod 2022 – oStrAVA
Pavel Krbušek

Tentokrát jsme na Jarní pochod vyrazili poznávat krásy Moravskoslezského kraje, konkrétněji Ostravy. Pochod byl 
rozdělen na oddílové části, které započaly ve čtvrtek, a společnou část, kde se všechny oddíly potkají. První oddíl 
se cestou do Ostravy podíval do bývalého dolu v Petřkovicích, a protože měli ještě spoustu času, rozhodli se, že 
navštíví i známý vítkovický areál a zdejší technickou výstavu. Členové druhého oddílu se po dlouhé cestě ubytovali 
přímo v Ostravě, kde si v dalších dnech prohlídli například hutnický areál Dolních Vítkovic nebo zoologickou zahra-
du. Třetí oddíl se také dopravil do Ostravy, následující den sehnal pruty na mrskačky a odpoledne se vydal do zoo 
a na haldu Emu. Ocelové město a halda Ema byly hlavními cíli i čtvrtého oddílu. V sobotu večer již všechny oddíly 
čekal společný program, který si připravila Rada ZS. Hra spočívala v procházení večerním městem a plnění úkolů. 
Poslední den jsme už jen uklidili celou školu a vydali se na cestu zpět do Brna. Tím skončil Jarní pochod do Ostravy.

JaRní POCHOD 2023 – ŽďáR naD SáZaVOu
Tobias „Lachtan“ Filouš

Také tento rok se Jarní pochod stal jedinečným zážitkem, který jsme si užili nejen po jednotlivých oddílech, ale 
také v příjemné společné části. Pojďme se podívat na to, co se událo během našeho jarního dobrodružství. První 
oddíl se vydal směrem k Vojnovu Městci, odkud pokračoval přes malebnou vesnici Vepřová až do Hamrů nad 
Sázavou. Druhý oddíl vyrazil přes Rozsochy a Nové Město na Moravě, cestou pletl pomlázky, navštívil hasičárnu 
i arboretum. Členové třetího oddílu zamířili i přes nepříznivé počasí na Devět skal v CHKO Žďárské vrchy, cestou 
plnili úkoly a starali se o vajíčka. V Hlinsku si prohlédli betlém a nechybělo ani pletení pomlázek. Čtvrtý oddíl 
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našel základnu v chatičce na břehu rybníka Řeka, odkud vyrazil ke starému důlnímu vozíku a cestou uklidil les od 
odpadků. Společná část ve Žďáru nad Sázavou byla provázená programem na téma knihy Pán prstenů. Cílem této 
dobrodružné hry bylo získat legendární meč a přinést prsten z jeskyně, což se všem skupinkám nakonec úspěšně 
povedlo. Sváteční pondělí začalo brzy. Holky se rozhodly vymrskat kluky, Rada ZS připravila seznam velikonočních 
aktivit v parku. Než jsme uklidili společné prostory, probíhala soutěž o nejkrásnější kraslice a nejlepší pomlázky, 
s tématikou čtyř ročních období. Po vyhlášení vítězů jsme se vydali na vlak do Brna, kde jsme se rozloučili.
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SETONův ZávOd
Matouš Procházka

Je to již nějaká doba, co jsme se rozhodli omezit naši účast na některých akcích PTO, nicméně Setonův závod je 
díky tábornickému zaměření výjimkou. Rozhodli jsme se tedy po letech, že v roce 2023 pro všechny zorganizu-
jeme 31. ročník této akce. Organizace vyžadovala značné úsilí a spoustu chystání. V den konání závodu se hlídky 
shromažďovaly na startu v Mariánském údolí a vyrážely na trať do okolních lesů. Navzdory nepřízni počasí před-
chozích dnů, bylo v den závodu slunečno, a účastníci tedy měli perfektní podmínky pro celý den venku. Jednotlivá 
stanoviště zastřešily jako obvykle oddíly PTO, občerstvení připravil tým Gastrochef. Závod byl završen hromadným 
vyhlášením a předáním cen vítězům. I oddíly ZS zapsaly úspěch, smíšené hlídce prvního a čtvrtého oddílu se 
podařilo vybojovat první místo v kategorii Hoši mladší.
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KvĚTNOvÉ POchOdy

KVěTnOVý POCHOD 2019 – SnOVíDKy
Richard Musil

Květnový pochod bývá tradičně první akce v roce, kdy spíme ve stanech, a tento rok nebyl výjimkou. Pochod se 
konal nedaleko Snovídek na louce mezi malým potokem a kravskými pastvinami. Někteří z nás si postavili stany 
a ostatní, hlavně starší děti a vedoucí, si postavili zubříky. V pátek byl po příchodu a zabydlení oddílový program. 
V sobotu ráno nás probudil hlasitý výbuch nedaleko tábořiště. Ukázalo se, že nedaleko nás havarovalo UFO. 
Zbývající posádka – tři modří mimozemšťané – s námi navázala první kontakt a požádala nás, jestli bychom jim 
nemohli pomoct opravit jejich lodě, aby se mohli dostat zpátky domů. Planeta Země je ale oproti zbytku vesmíru 
samozřejmě technologicky značně pozadu, takže získat náhradní díly bylo poměrně těžké. Děti musely ve skupin-
kách splnit několik náročných úkolů, ale vše nakonec dopadlo dobře. Mimozemšťanům se povedlo s naší pomocí 
lodě opravit a bohatě se nám za to také odměnili. V sobotu se také samozřejmě postavil táborák, u kterého se 
k nám přidalo také několik světoznámých celebrit, se kterými jsme si užili báječný večer. V neděli se s námi mimo-
zemšťané rozloučili a na opravené lodi odletěli zpět domů a nám už také nezbývalo nic jiného než vyrazit vlakem 
směrem do Brna.

KVěTnOVý POCHOD 2020
V roce 2020 se Květnový pochod nekonal z důvodu pandemie covidu-19.
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KVěTnOVý POCHOD 2021
V roce 2021 se Květnový pochod nekonal z důvodu pandemie covidu-19.

KVěTnOVý POCHOD 2022 – TeReZín u KunŽaKu
Ondřej Brýdl

V pátek odpoledne jsme se sešli v hojném počtu před Lužánkami a společně vyrazili autobusem do Terezína u Kun-
žaku, odtud už to nebylo daleko na louku, která se stala naším tábořištěm. I za deště jsme zvládli postavit všechny 
stany a v suchu se navečeřet. Starší děti byly na většinu víkendu rozděleny do čtyř rodinek, ve kterých strávili 
večer stavěním zubříků. V sobotu nás čekal rozdělený program pro mladší a starší. Mladší děti si otestovaly svoje 
táborové dovednosti jako například balení batohu, kopání ohniště, nebo stavění stanu v soutěživé hře. Starší se po 
samostatném budíčku přesunuli k ohništi, kde každá rodinka zapálila svůj ohýnek, který pak měli za úkol udržovat 
při životě po celý zbytek dne. Během dopoledne skupinky sbíraly body do Ohnivé knihy, která zahrnovala úkoly 
jako uvaření brambory, vytvoření oslavné básně o ohni či zakopání ohniště. Postupem času byly úkoly ztěžovány 
různými hendikepy. Po obědě se skupinky v rámci běhací hry dozvěděli o vzpomínkách z dávných táboráků, jež 
sepsali starší Zéesáci. V podvečer se starší děti rozdělily do čtyř úderných skupin a to: stavěčů hranice, tvořičů 
fakulí, vymýšlečů programu na táborák a manažerů celé akce. Pod jejich vedením nám příprava táboráku šla pěkně 
od ruky, takže si mladší před večeří stihli ještě zastřílet z luků, vzduchovek a flusaček. Počasí se během odpoledne 
zlepšilo, takže jsme si táborák užili v suchu s kytarou a se spoustou zábavy, kterou nám připravili starší děti. V ne-
děli nás čekalo balení a bourání stanů a po rychlém obědě následoval odjezd zpět domů.
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KVěTnOVý POCHOD 2023 – SKRyJe
Jan „Hřebík“ Pospíšil

Květnový pochod byl tentokrát opravdu pochod. V pátek se oddíly samostatně sešly a vydaly se na oddílovou, po-
chodovou část. Každý si zvolil svoji cestu, kudy se vydá k tábořišti. První oddíl strávil noc ve známé Trenckově rokli, 
druhý oddíl se utábořil o kousek dál proti proudu řeky Bobrůvky, třetí oddíl se pohyboval v okolí hradu Pernštejn 
a čtvrtý oddíl přenocoval na hradě Lísek. V sobotu jsme se už všichni potkali na tábořišti ve Skryjích, které se stalo 
naší základnou pro zbytek pochodu. V odpoledních hodinách jsme postavili zubříky a stany. Večer se nesl v duchu 
zpívání u ohně, abychom natrénovali 
některé písničky na další den k tábo-
ráku. V neděli nás čekal program o 
lovcích a sběračích, během kterého 
jsme v terénu lovili zvěř a sbírali les-
ní plody. Zbytek nedělního dne jsme 
strávili přípravou táborového ohně, 
na kterém jsme večer vyhlásili nové 
splněné hodnosti i zazpívali s kytara-
mi. V pondělí nás čekal úklid celého 
tábořiště a cesta na vlak, který jsme 
nakonec stihli a plní zážitků se vydali 
na cestu k domovům. 
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PadESáTKa
Autor článku: Martin Vašek

Akce jménem Padesátka se už dávno stala Zéeskovou tradicí vedoucích. Zocelit těla a pročistit mysl – i to mohou 
být cíle, se kterými se vydáváme na tuto téměř každoroční výzvu. Cílem je vždy ujít za jediný den 50 km, přičemž 
akce může být pojatá jako jednodenní i jako víkendová (víkendová varianta je v Zéeskové historii tradičnější). V po-
sledních pěti letech ale proběhly vinou covidu Padesátky pouze dvě, a to v rocích 2019 a 2023. V obou případech 
jsme akci pojali jako jednodenní. Že by vznikala nová tradice, a sice vydat se na Padesátku pouze v sobotu, nikoliv 
ve víkendovém formátu? To ukáží následující roky.

V roce 2019 jsme se vydali na okružní trasu z okraje Brna do Černé Hory a zpět. Hned na začátku nás prově-
řila náročnější část v podobě zdolání Babího lomu. O 4 roky později jsme zvolili cestu z Osové Bítýšky přes údolí 
Bílého potoka a kolem přehrady až do Brna. Věřme, že tradice tohoto celodenního snažení zůstane i v dalších letech 
zachována.

 







45

vOda ZS
Autor článku: Jan „Hřebík“ Pospíšil

Jednou za dva roky v červnu se celá Zéeska nalodí, aby splula nějakou řeku. V uplynulých pěti letech jsme na vodě 
byli dvakrát. Nejprve v roce 2020 jsme sjížděli Moravu a o dva roky později jsme vyrazili na Dyji. 

V roce 2020 to byla již zmiňovaná Morava, kterou jsme sjížděli z Mohelnice přes Litovel do Hynkova. V pátek 
večer jsme se ubytovali v kempu, kde jsme si dali večeři a následně jsme se rozdělili do lodí, abychom mohli 
v sobotu bez zdržování vyplout. Další den ráno jsme se vybavili všemi potřebnými věcmi jako jsou lodě, pádla nebo 
vesty a vypluli. Večer jsme zakotvili v dalším kempu, kde jsme opět postavili stany a opekli si na večeři špekáčky. 
V neděli nás čekala plavba po vedlejším rameni řeky, která byla mírně zkomplikována padlými stromy, ale všechny 
překážky jsme překonali a užili si posledních pár kilometrů až k autobusu, který nás dovezl zpět do Brna.

V roce 2022 jsme se vydali na řeku Dyji, kterou jsme 
sjížděli z Krhovic přes Hrádek do Hevlína. V pátek jsme se 
dopravili do kempu v Krhovicích, kde jsme si večer zahráli 
pár her, postavili stany a rozdělili si posádky do lodí. V sobo-
tu nám přivezli lodě a my jsme ihned vypluli na cestu. Místy 
byla naše plavba ztížena nedostatkem vody, ale i přesto jsme 
k večeru dojeli do kempu. Stavbu stanů nám značně urych-
lil blížící se déšť. Když se počasí umoudřilo, rozdělali jsme 
oheň a připravili večeři. V neděli nás čekal závěrečný kousek 
plavby i s jezem, a nakonec jsme úspěšně dopluli do Hevlína, 
kde jsme vyčistili lodě a počkali na autobus.
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LETNí ExPEdIcE

67. leX liPnice 2019
Jan „John“ Švábenský

Po devíti letech jsme se vrátili na tábořiště u Lipnice, kde už se konaly dvě Letní expedice. Malebnost louky protknu-
té chladivým potokem a v zákrytu stoletých smrků se během let k naší radosti vůbec nezměnila. Prvním týdnem 
expedice nás provázela hra Kdo přežije, inspirovaná známou televizní soutěží. Nejsilnějším prvkem hry bylo, že 
se kromě dětí aktivně účastnila i naprostá většina KV. A to se vším všudy – jak děti, tak KV fungovali ve stejném 
režimu. Společný budíček, společné vaření, společná večerka. Po rozdělení do kmenů se každý z nich společně 
nastěhoval do svého týpí. Taky jsme se museli obejít bez řady základního vybavení, takže výzev bylo dost pro ty 
nejmladší, i pro ty zkušené.

Po příjezdu mladších začala hra Pustina. Po celosvětové jaderné katastrofě jsme se museli vypořádat s řadou 
problémů, abychom ze zničeného světa udělali znovu hezké místo k životu. První týden jsme zakončili oddílovými 
pochody do slavonického podzemí, na hrad Landštejn, do Jindřichova Hradce, nebo Českého Rudolce. Na druhý 
pochod jsme kvůli špatnému počasí a ještě horší předpovědi raději nevyrazili. Dny jsme místo toho strávili po 
oddílech – jednodenními výlety do Dačic či Slavonic a oddílovým programem.

Povedenou změnou oproti jiným expedicím bylo to, že několika starším dětem bylo umožněno spát po celou 
dobu ve dvou týpí. Zodpovědnost za stavbu vlastních postelí, starost o oheň a každodenní práce s nastavováním 
chlopní se přidaly k ostatním zážitkům z expedice a ve vzpomínkách se jim zaryly velmi hluboko.
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68. LeX STRáŽ POD RaLSKem 2020
Magdalena Mitáčková

68. letní expedice se od předešlých dvou poněkud lišila, a to tím, že místo klasické stanové byla na řadě pocho-
dová. Lokalitou našeho základního tábora se staly severní Čechy, konkrétně budova pionýrského oddílu ve Stráži 
pod Ralskem. Během osmnácti dnů jsme po oddílech vyrazili na dva pochody, na kterých jsme prozkoumávali 
krásy Českého Švýcarska, Jizerských hor nebo Máchova kraje. Pokud jsme zrovna neprošlapávali naše pohorky, 
věnovali jsme se společně celoexpediční hře na téma Z pohádky do pohádky. Každé ráno jsme se přenesli do jedné 
ze známých českých pohádek, která nás v podobě různorodých aktivit provázela celý den. Ocitli jsme se v pohádce 
o Popelce, pomáhali jsme sbírat dřevo pro Jeníčka a Mařenku nebo jsme dostali do pekla Dorotu Máchalovou. Bě-
hem části pro starší byla realizována dobrovolná noční hra v podobě hledání zraněného horolezce a jeho následný 
transport zpět na základnu. A jako každý rok jsme na pochodech i během času stráveného na naší základně, zažili 
spoustu krásných zážitků.

69. LeX HynČiCe naD mORaVOu 2021
Markéta „Makyša“ Rokytová

V roce 2021 jsme se i přes probíhající epidemii covidu naštěstí mohli vydat na Letní expedici do Jeseníků, přesněji 
na tábořiště kousek od Hynčic nad Moravou. Celou Letní expedici jsme odtud měli výhled na Králický Sněžník, nad 
kterým jsme každý den sledovali krásné západy slunce. O celotáborovou hru se tento rok postaral Alda – stali jsme 
se občany města Leviatan, ve kterém bojovaly čtyři mocné rody o moc. Celá hra byla plná rychlých a nečekaných 
zvratů, se kterými někteří ani nezvládali držet krok a králové se díky všemožným intrikám a náhodným úmrtím 
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střídali jako na běžícím páse. Nakonec se z našeho městečka dokonce stala republika a zvolili jsme si prezidenta 
a premiérku. Na pochody bylo umístění našeho tábořiště ideální. Po oddílech jsme se rozprchli do nejrůznějších 
koutů Jeseníků, kde jsme poznávali krásy hor, chodili do kopců, mokli v bouřkách, a hlavně jsme si to všechno 
užívali. Na tábořišti se k nám po prvních pochodech připojili mladší, kteří tábor svojí přítomností oživili. Stihli jsme 
toho tolik, že se všechno ani do Sborníku nevejde. Hráli jsme spoustu her, kochali se výhledy, vyrazili na druhé 
pochody i s mladšími, užili si dva tradiční táboráky, a nejvíc ze všeho jsme byli rádi, že jsme se po celém roce 
covidových opatření opět všichni sešli. 

70. LeX ŽeRůTKy 2022
Vojtěch „Karel“ Hynšt

Pod vedením Vojty jsme vyrazili na 70. letní expedici do okolí Znojma, do bývalého lomu na okraji malebné obce 
Žerůtky. V celotáborové hře jsme se letos přesunuli do města White Rock na Divokém západě. Krom klasických 
kovbojských záležitostí jako strážení dobytka nebo popíjení v baru, jsme zažili také zlatou horečku, stavbu nové 
vesnice nebo řešili spor o stavbě železnice napříč indiánským územím. Na pochody se první oddíl vydal do NP 
Podyjí nebo k vodní nádrži Výrovice. Druhý oddíl se rozhodl již podruhé pro cestu na kolech až do daleké Vídně a 
druhý pochod odpočíval v táboře a zúčastnil se žerůtského řízkobraní. Třetí oddíl měl za cíl prvního pochodu NP 
Podyjí, kam se vydal přes Znojmo, a celý pochod zakončil nočním pochodem až do Žerůtek. Na druhý pochod vy-
razili přes zámek v Kravsku na Vranovskou přehradu. Cesty čtvrtého oddílu započaly ve Znojmě, odkud se přes lom 
v Mašovicích dostali až k hradu Hardegg, potkali zajímavé domorodce a vyšplhali pár mírných kopečků. Na druhém 
pochodu nabrali směr na Vranovskou přehradu, odkud se přesunuli na zříceninu hradu Šimperk a zpět do tábora.
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71. LeX nOVý HROZenKOV 2023
Marie Nešporová

V roce 2023 byla po dvou stanových Letních expedicích na řadě zase pochodová. Tentokrát jsme zatoužili poznat 
krásy Moravskoslezských Beskyd a Javorníků, a tak jsme zamířili do Nového Hrozenkova, kde se naší základnou 
stala krásně opravená škola. Odtud jsme po oddílech vyrazili na celkem tři pochody, na kterých jsme čelili neleh-
kým zkouškám. Kromě toho, že jsme museli zdolat několik pořádných kopců a vyšplhali jsme třeba na Radhošť, 
tak nás celou Letní expedici doprovázela hra na téma FBI. Celé tři týdny jsme pilně trénovali, abychom si dokázali 
poradit i s těmi nejtěžšími situacemi, kterým agenti FBI můžou čelit. Výcvik nebyl snadný, ale o to více nás posílil. 
Nakonec se z nás všech stali právoplatní agenti FBI, kteří zvládnou klidně chodit z kopce do kopce, jen aby dokázali 
zdolat i tu nejvyšší horu Beskyd a také aby nezradili boha Beskyd Radegasta. Po povedené Letní expedici už víme, 
že s tímto výcvikem zvládneme všechno.
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HOdNOSTI 

vLaSTIvĚdcI
Číslo Jméno Příjmení Přezdívka Vlastivědná práce Schváleno oddíl

488 Josef Racek - Orientační běh 2018 Života v přírodě

489 Michal Froňk - První republika 2018 Lesní moudrosti

490 Magdalena Kellnerová Mája Návrh táborové hry pro 
ZS na motivy League of 
Legends

2018 Lesní moudrosti

491 Adam Krátký - Fotoaparáty a jak 
fotografovat

2019 Ochrany přírody

492 Lenka Urbanová Lele Snowboardování 2019 Lesní moudrosti

493 Kateřina Mrázková - Norština 2019 Kulturní historie

494 Bruno Zoubek - Šumava – črty pro neznalého 
turistu

2020 Života v přírodě

495 Jan Pospíšil Hřebík Jezdecký sport 2020 Lesní moudrosti
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496 Zuzana Šefčíková - Státní svátky 2021 Kulturní historie

497 Nikol Vuová - Street dance 2022 Života v přírodě

498 Richard Zoubek - Turistické mapy a jejich 
využití v ZS

2022 Života v přírodě

499 Barbora Krátká - Island 2022 Ochrany přírody

500 Matěj Kříž - Čeští a českoslovenští 
prezidenti

2022 Ochrany přírody

501 Anna Mackula - K-pop 2022 Kulturní historie

502 Veronika Moravanská - Ostrava 2022 Kulturní historie

503 Eliška Stratilová - Voda v ohrožení aneb 
Ekologická problematika vody

2022 Kulturní historie

504 Marie Ševelová - Chleba 2022 Kulturní historie

505 Martin Bulička - Orientační běh 2022 Života v přírodě

506 Jan Odermatt - Basketbal 2022 Ochrany přírody

507 Jiří Poláček - Stolní tenis 2022 Kulturní historie

508 Šárka Potůčková - Dinosauři 2023 Života v přírodě

509 Šimon Černoch - Pohraniční opevnění ČR 2023 Kulturní historie
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vEdOucí
Číslo Jméno Příjmení Přezdívka Schváleno oddíl

31 Matouš Procházka - 2022 Ochrany přírody

ZaSLOuŽILí vEdOucí
Číslo Jméno Příjmení Přezdívka Schváleno

9 Jan Kačer Kačer 2022
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UMÍSTĚNÍ OddÍLŮ ZS „PCV“ 
V ZELENÉ LIZE

Rok 2018-19 2019-20 2020-21 2021-22 2022-23 Historická tabulka 
v roce 2023

Počet soutěžících oddílů 18 16 x 17 17 (dle počtu bodů po 
29. ročníku ZL)

Číslo a název oddílu umístění umístění x umístění umístění umístění

24. PTO Života v přírodě 15. 13. x 15. 16. 20.

25. PTO Ochrany přírody 18. x x 17. x 15./16.

26. PTO Kulturní historie 11. 14. x 14. 15. 13.

27. PTO Lesní moudrosti 16. 11. x 16. 14. 10.

Také Zelená liga PTO byla v uplynulých pěti letech výrazně ovlivněna pandemií koronaviru. Ročník 2019-20 musel 
být uzavřen bez Setonova závodu, tedy pouze po dvou proběhlých akcích. Následující ročník 2020-21 byl dokonce 
zrušen celý. Teprve poslední dva ročníky mohly opět proběhnout bez omezení.

Umístění oddílů ZS „PCV“ odráží skutečnost, že se v posledních letech pravidelně zúčastňujeme pouze tábor-
nicky zaměřeného Setonova závodu, který jsme v roce 2023 i pořádali. U ostatních soutěží závisí naše účast na 
jejich obsahu a zaměření.
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SCHŮZKY A KLUBOVNA

OddíLOvÉ SchůZKy
Nedílnou součástí fungování ZS jsou pravidelné oddílové schůzky, které v současné době probíhají v náhradní 
klubovně na Solniční ulici. Každý oddíl se zde potkává v jiný den, čímž umožňujeme novým členům vybrat si oddíl 
i podle svých časových možností. Zéesácký týden zahajuje v pondělí od 16:00 třetí oddíl Kulturní historie, v úterý 
ho ve stejný čas střídá první oddíl Života v přírodě, středa od 17:00 patří druhému oddílu Ochrany přírody a čtvrtek 
od 16:30 čtvrtému oddílu Lesní moudrosti. Programem schůzek bývají rozličné zábavné i naučné aktivity, probíha-
jící v klubovně i venku. Často se věnujeme plnění minim nebo rozvíjení našich tábornických dovedností, které se 
nám poté hodí na vícedenních akcích.

KLuBOvNa ZS a JEJí PřESuNy
Autor článku: Pavel „Kobo“ Tříska

Celých šedesát pět let se ZS „PCV“ scházela ve své klubovně zvané Třináctka (dříve Dvacítka), umístěné v tzv. pří-
stavbě budovy Lužánek (zatímco historická budova je z poloviny 19. století, přístavba vznikla až v letech 1948–49). 
Jenže v září 2018, těsně před oslavami 65. výročí vzniku ZS, jsme se museli na příkaz statika vystěhovat. V dů-
sledku řady suchých let začalo totiž klesat sprašové podloží budovy. Už po roce 2000 jsme zaznamenali mezi okny 
Třináctky vlasové trhlinky, které se postupně rozšiřovaly, protože nepodsklepená část klubovny se pohybovala jinak 
a jinam než část podsklepená. Po deseti letech jsme už museli trhlinu zaházet maltou, aby nám dovnitř netáhlo. 
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To už pohyby budovy nějakou dobu sledoval statik. Podobně byli postiženi i jiní, nejhůře asi nedaleká výtvarná 
klubovna, kde trhlinou ve zdi bylo nakonec možno rozeznat zelené listí na stromech v parku. Není tedy divu, že čtyři 
nejvíce postižené místnosti nakonec musely být vyklizeny. Činnost všech dotčených kroužků a sdružení zůstala 
zachována, jenže kam s nimi?  

Přepažením galerie (přísálí) vznikly dvě provizorní místnosti o rozměrech 3×7 metrů. Dobré bylo, že jedna 
z nich připadla ZS. Vešly se tam naše stoly, židle a několik skříněk, ale jen ti hubenější z nás dokázali v této dlouhé 
úzké nudli projít mezi nábytkem až k oknu na opačné straně od vstupu. Co se dovnitř nevešlo (Třinácka měla 
4,7×5,7 m), skončilo na půdě nebo v ústředním skladu Lužánek.  Přes přepážku, oddělující od sebe obě nové 
místnosti, jsme na sousedy sice neviděli, ale slyšet bylo úplně všechno. Když vedoucí vedle na výtvarce potřeboval 
klid, ZS určitě zrovna začala hrát nějakou rušnou hru. Když potřebovala ticho ZS, na výtvarce roztloukali paličkami 
ztvrdlou hlínu. V této prozatímní klubovně jsme se scházeli až do léta roku 2019.

Pro školní rok 2019–20 Lužánky získaly náhradní prostory v budově nedaleké Obchodní akademie, kde v jed-
né prázdné třídě strávila ZS další rok. Tedy vlastně jen jeho část, protože na jaře 2020 k nám dorazil koronavirus 
a přijatá vládní opatření nám na několik měsíců přerušila činnost. Ve spolupráci statiků a odborníků brněnského 
magistrátu, který je majitelem budovy Lužánek, mezitím vzniklo překvapivě rázné řešení havarijního stavu: celý 
nepodsklepený roh přístavby, tj. čtyři klubovny, chodba a vstup do zahrady, to vše bude zbouráno a postaveno 
úplně znovu v původní podobě. Podsklepením vzniknou nové podzemní prostory navazující na obou stranách na 
původní suterén, a v nich další WC, šatna a nové schodiště, které zkrátí cestu do přízemí.

Přípravy (rozpočet, výběrové řízení apod.) se nakonec protáhly až do roku 2020. Udržováni magistrátem v na-
ději, že se věci hýbou („začne se na jaře“ – „na podzim“ – „na jaře“ atd.), jsme ani nevěřili svým uším, když bylo 
oznámeno, že na podzim 2020 přestavba skutečně začne. To už měly Lužánky nové náhradní prostory v bývalé 
knihovně na ulici Solniční, které převážně vlastními silami upravovaly pro své potřeby (původně se počítalo s ná-
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vratem do opravené budovy na Lidické po dvou letech, ale trošku se nám to protáhlo). Pro ZS se tam našla velká 
podkrovní klubovna 6,5×9,1 m. Zpočátku jsme si jí moc neužili kvůli protiepidemickým opatřením, ale aspoň jsme 
si ji vybavili, rozvěsili mapy a nástěnky a postupně dokoupili a sestavili stoly a skříňky. Po obnovení pravidelných 
schůzek jsme se tedy začali scházet uprostřed města. Nemáme se tam špatně, klubovna je pěkná a prostorná, Tři-
náctka nám asi bude po návratu připadat malá. Ale chybí nám možnost vyrazit kdykoliv během schůzky z klubovny 
do parku. Klubovnu občas využívají i jiní, na jaře 2022 poskytla zázemí i dětem z Ukrajiny.

Třináctka mezitím na čas zmizela ze světa, zůstala z ní jen stěna s umyvadlem a úzký pás podlahy podél ní. 
Jen málokdo z nás tam mohl proniknout a pohlédnout do zející pětimetrové propasti. Ale jednoho dne bourání a 
bagrování skončilo a začalo se stavět. Podloží přístavby zpevnily šikmé piloty a obvodové stěny pod střechou byly 
staženy svorníky. Z výkopu vyrostly nové zdi, došlo k přeložení všech možných potrubí, začaly se rýsovat nové 
místnosti. Na jaře roku 2022 vypadalo zvenku všechno úplně stejně jako před zbouráním. Jenže uvnitř? Zbouráním, 
znovupostavením, uvedením „do původního stavu“ (včetně původních dřevěných příček, prošlých útrapami pře-
stavby a zasazených zpět bez jakéhokoliv ošetření) a slavnostním předáním byla v létě 2022 zakončena tzv. etapa 
A. V další etapě měla být nově vybudovaná část skloubena s navazujícími původními částmi budovy. Jenže novou 
etapu začali na magistrátu plánovat až po ukončení etapy A. Takže prodleva. Prý to tak musí být.

To už se vědělo, že bude třeba zařadit etapu, se kterou původní plán nepočítal: „překvapivě“ se totiž ukázalo, 
že betonové odpadní potrubí z roku 1949, které má dle odborníků životnost čtyřicet let, bude po sedmdesáti letech 
provozu nepoužitelné. Ale i tato překážka byla překonána a koncem listopadu 2022 už voda z přístavby zurčela 
novým potrubím. Tak už jen etapa C a bude hotovo? Nebo ne?!

Uplynula zima, jaro, léto. Je podzim roku 2023 a některé místnosti v přízemí (včetně Třináctky) se dají v 
omezené míře využívat. Větší část suterénu pod námi je stále ještě vybydlená a bez elektřiny. Začátek prací? 
Zatím téměř v nedohlednu. Možná ještě letos bude vydáno stavební povolení. Bude následovat výběrové řízení 
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zhotovitele stavby, přihlášení zhotovitelů, poběží lhůty na vyhodnocení a na odvolání. Nebudou-li potíže, převezme 
vybraná firma staveniště možná v září 2024. Odstraní se původní příčky, rozeberou podlahy, vznikne nová spřažená 
podlahová deska a vztyčí se nové příčky. Obnoví se suterén včetně ležaté kanalizace a rozvodů všeho možného. 
Realistický odhad doby kolaudace je jaro 2026 a o prázdninách téhož roku by snad mohlo – po osmi letech, a to 
je v životě dětí docela dlouhá doba – začít stěhování ze Solniční zpět do Lužánek.

Při oslavách 70. výročí vzniku Zeměpisné společnosti „Po cestách vlasti“ bude možnost si napůl obnovenou 
Třináctku prohlédnout. Ale kdo chce spatřit místo, kde se v současné době scházejí oddíly ZS, musí za námi na 
Solniční 12. Vždyť i děti, které chodí do ZS méně než pět let, znají jen dočasné, náhradní klubovny a nikdy pořádně 
neviděly tu, ve které vyrostli jejich starší kamarádi i všichni vedoucí. A my můžeme jen doufat, že magistrát Lužán-
kám prodlouží smlouvu na Solniční. Ta současná totiž skončí v srpnu 2024 a magistrát by chtěl začít s opravami 
i v tomto našem dočasném útočišti.
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ZÁVĚREM
Příběh Zeměpisné společnosti „Po cestách vlasti“ je zase delší o nové stránky a kapitoly. Uplynulých pět let nás 
v mnoha směrech prověřilo, přesto jsme nakonec dokázali proplout přes rozbouřené moře až do klidnějších vod, 
kde nás zastihlo sedmdesáté výročí. Při ohlédnutí do nedávné historie už můžeme s odstupem říci, že se Zéesce 
podařilo ustát těžkou zkoušku v podobě dlouhodobého přerušení činnosti, a nakonec i navázat na předcházející 
úspěšné roky, byť některé následky stále ještě pociťujeme. Zároveň je krásné sledovat, že většinu z nás ani během 
této nucené pauzy neopustilo nadšení vyrážet s oddílovými kamarády do přírody, zažívat zde dobrodružství a učit 
se nové dovednosti. A možná, že právě přerušení činnosti mnohým ukázalo, jak je pro nás Zéeska v životě důležitá 
a co vše nám přináší.

Překonat tyto nejisté roky by nebylo možné bez vytrvalosti a zapálení členů kolektivu vedoucích, kterým patří 
zasloužené poděkování. Jen díky nadšení a píli těch, kdo Zéesce dobrovolně věnují či věnovali spoustu svého času, 
můžeme dál psát tento pestrý příběh o kamarádství, zážitcích a táborových dnech. A naše skupina tak může dál 
naplňovat své poslání: vychovávat nové generace dětí; předávat jim znalosti i zkušenosti, které před lety dala i jejich 
vedoucím; učit je poznávat samy sebe i svět kolem nás.

Zéeska vyplouvá do dalších let, popřejme jí tedy, ať i nadále zůstává tou jedinečnou skupinou, která nám všem 
přirostla k srdci. Skupinou, jež je hrdá na své tradice a zvyky, zároveň však nestojí na místě a společně s každým 
svým členem se posouvá a rozvíjí.
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